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Protokół z XLVI Sesji

Rady Gminy Zatory

odbytej w dniu 27 stycznia 2023 r. w Urzędzie Gminy w Zatorach

Sesja Rady Gminy rozpoczęła się o godz. 13.00, a zakończyła o godz. 15.20.

W chwili rozpoczęcia obrad obecnych było 14 radnych.

(Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu).

W obradach uczestniczyli także:

-Grzegorz Falba – Wójt Gminy Zatory
-Jacek Jackiewicz – Zastępca Wójta
-Anna Abramczyk – Skarbnik Gminy
-Beata Wójcik – Kierownik OPS
-Włodzimierz Kaczmarczyk – Radny Powiatu Pułtuskiego
-Kamil Prus – Adwokat
-Sołtysi

(Lista obecności stanowi załącznik nr 2 do protokołu)

Ad. pkt 1

Obrady XLVI Sesji Rady Gminy w Zatorach o godz.13⁰⁰ otworzyła Przewodnicząca Rady Gminy

– p.  Zofia  Drabczyk, która przywitała  Radnych, Wójta  Gminy Zatory,  Skarbnika,  Zastępcę oraz

wszystkich obecnych na sali.

Ad. pkt 2

W obradach XLVI Sesji Rady Gminy uczestniczyło 14 radnych, wobec czego istniało wymagane

quorum do podejmowania prawomocnych decyzji. 

Ad. pkt 3

Przewodnicząca Rady Gminy oznajmiła, iż porządek obrad Radni otrzymali wraz z zaproszeniem na

posiedzenie sesji.

Porządek:

1. Otwarcie sesji.
2. Sprawdzenie obecności i stwierdzenie prawomocności obrad.
3. Przyjęcie porządku obrad.
4. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.
5. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla powiatu pułtuskiego w 2023 

roku.



6. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla powiatu pułtuskiego w 2023 
roku.

7. Podjęcie uchwały w sprawie zmian uchwały budżetowej gminy Zatory na rok 2023.
8. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Zatory.
9. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie niezabudowanej nieruchomości 

gruntowej oznaczonej nr ew. 183/15 położonej w obrębie Śliski.
10. Podjęcie uchwały zmieniającej Uchwałę Nr 21/III/2018 Rady Gminy Zatory z dnia 28 grudnia

2018 roku w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do przyznania 
pomocy w zakresie dożywiania w ramach wieloletniego rządowego programu „Posiłek w 
szkole i w domu” na lata 2019-2023.

11. Podjęcie uchwały zmieniającej Uchwałę Nr 22/III/2018 Rady Gminy Zatory z dnia 28 grudnia
2018 roku w sprawie określenia zasad zwrotu wydatków w zakresie dożywiania w ramach 
wieloletniego rządowego programu „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019-2023.

12. Podjęcie uchwały zmieniającej Uchwałę Nr 23/III/2018 Rady Gminy Zatory z dnia 28 grudnia
2018 roku w sprawie ustanowienia wieloletniego programu osłonowego „Pomoc Gminy Zato-
ry w zakresie dożywiania dzieci i młodzieży” na lata 2019-2023. 

13. Podjęcie uchwały zmieniającej Uchwałę Nr 272/XLV/2022  Rady Gminy Zatory z dnia 28 
grudnia 2022 roku w sprawie określenia stawki za jeden kilometr przebiegu pojazdu, 
uwzględnianej przy obliczaniu zwrotu rodzicom kosztów przewozu dzieci, młodzieży, 
uczniów oraz rodziców.

14. Informacja z wyników konsultacji społecznych w sprawie zmian rodzajów miejscowości prze-
prowadzonych w dniach 03.11.2022-30.11.2022.

15. Podjęcie uchwały w sprawie wystąpienia z wnioskiem do Ministra Spraw Wewnętrznych i 
Administracji za pośrednictwem Wojewody Mazowieckiego o zmianę rodzajów urzędowych 
nazw miejscowości na terenie gminy Zatory.

16. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr 261/XLIII/2022 Rady Gminy Zatory z dnia 
29 listopada 2022 roku w sprawie ustalenia wysokości stawki procentowej opłaty adiacenckiej
w tytułu wzrostu wartości nieruchomości powstałej w wyniku jej podziału.

17. Informacja o pracy Wójta pomiędzy sesjami Rady Gminy.

18.Wnioski i oświadczenia Radnych.

19.Sprawy różne.

20.Zamknięcie obrad.

Nie zaproponowano zmian w porządku obrad, w związku z czym Przewodnicząca przystąpiła do

kolejnego punktu obrad.

Ad. pkt 4

Przewodnicząca Rady Gminy poinformowała, że protokół z obrad XLV Sesji Rady Gminy znajduje

się  do  wglądu  w  Biurze  Rady,  opublikowany  jest  w  BIP oraz  wyłożony  na  sali  obrad  przed

posiedzeniem sesji.     

Protokół z XLV Sesji Rady Gminy został przyjęty następującą ilością głosów: „za” 14, „przeciw” 0,

„wstrzymanie się od głosu” 0.



(Protokół z głosowania stanowi załącznik do protokołu)

Ad. pkt 5

Przewodnicząca  Rady  Gminy  poinformowała,  że  projekt  uchwały  w  sprawie  udzielenia  pomocy

finansowej dla powiatu pułtuskiego w 2023 roku został omówiony na posiedzeniu komisji. Pani Zofia

Drabczyk oznajmiła także, że w tym miejscu należą się podziękowania radnemu – p. Zdzisławowi

Lasockiemu,  który w trakcie  wykonywania prac przez inwestora zauważył,  że  odcinek drogi  nie

został  połączony  z  drugim  nieremontowanym  odcinkiem  i  zgłosił  ten  fakt  panu  Wójtowi.  Po

rozmowach wykonawca dokonał połączenia tych dwóch odcinków drogi. 

Następnie głos zabrał radny – p. Henryk Kisiel: cyt. „Szanowni Państwo ja z drugiej strony podejdę

do tej sprawy, od ostatniej komisji wpłynęło do mnie od nauczycieli szkoły  pismo – wypis wyjazdów

uczniów szkoły Zatory na zawody sportowe. Dowiedziałem się, że nie są finansowane przez Wójta

Gminy Zatory wyjazdy dzieci na zawody, dostali odpowiedź, że nie ma pieniędzy, a tutaj przekazuje

się 200 tysięcy z budżetu gminy do powiatu, a my nie mamy pieniędzy dla dzieci na wyjazdy na

zawody  sportowe.  Chciałbym się  dowiedzieć  dlaczego  tak  jest.  Na  komisji  w  październiku  przy

wspólnych obradach wszystkich komisji łącznie z dyrektorami szkół ustaliliśmy, że to dyrektorzy i wójt

będą starali się o zapewnienie finansowania tych wyjazdów uczniów poza teren szkoły. Pytałem się

również  o to  podczas  prac  nad budżetem gminy i  otrzymałem odpowiedź,  że  są pieniądze na to

zapewnione,  a teraz nauczyciele mówią, że wójt  powiedział,  że tych pieniędzy nie ma. Proszę mi

wyjaśnić dlaczego tak jest. Chciałbym pisemnej odpowiedzi na to pytanie. Nie ma także stypendiów

dla  uczniów, którzy osiągają dobre wyniki w sporcie. W okolicznych gminach Pokrzywnica, Winnica,

Pułtusk, Obryte wszyscy mają stypendia, a u nas nie ma. Czy mamy tych pieniędzy tak na rozrzutność,

że możemy sobie przekazywać tam i tu a nie ma dla naszych dzieci”.

Głos zabrała radna – p. Anna Chudoń: cyt. „Uważam, że my tą sprawę którą pan poruszył to możemy

odrębnie rozpatrywać, a na dofinansowanie prawie wszyscy na komisji  się  zgodzili,  i  ja  bym tej

uchwały nie blokowała. W tym temacie należało wystąpić w sprawach różnych, a ta uchwała powinna

iść pod głosowanie”. 

Wójt oznajmił, że udzieli odpowiedzi w sprawach różnych. 

W związku z brakiem dodatkowych pytań Przewodnicząca Rady Gminy odczytała projekt uchwały

Nr 275/XLVI/2023, następnie poddała go pod głosowanie.

Rada  Gminy  w  obecności  14  radnych  następującą  ilością  głosów:  za  –  13,  przeciw  -  0,  głosy

wstrzymujące – 1 podjęła UCHWAŁĘ Nr 275/XLVI/2023  z dnia 27 stycznia 2023 r.,  w sprawie

udzielenia pomocy finansowej dla powiatu pułtuskiego w 2023 roku,  która stanowi załącznik do



protokołu.

(Protokół z głosowania stanowi załącznik do protokołu)

Ad. pkt 6

Przewodnicząca  Rady  Gminy  poinformowała,  że  projekt  uchwały  w  sprawie  udzielenia  pomocy

finansowej  dla  powiatu  pułtuskiego  w  2023  roku  omówiony  został  na  posiedzeniu  komisji.

Oznajmiła,  że  ze  Starostwa  Powiatowego  wpłynęło  pismo  z  prośbą  o  dotację  celową  na

dofinansowanie  przewozów autobusowych.  Pani  Zofia  Drabczyk nadmieniła,  że  wszystkie  gminy

naszego powiatu mają partycypować w tych kosztach przewozów autobusowych. Rada Gminy na

komisjach również wypracowała stanowisko w tej sprawie. 

W  związku  z  brakiem  pytań  Przewodnicząca  Rady  Gminy  odczytała  projekt  uchwały

Nr 276/XLVI/2023, następnie poddała go pod głosowanie.

Rada  Gminy  w obecności  14  radnych,  następującą  ilością  głosów:  za  –  14,  przeciw  -  0,  głosy

wstrzymujące  –  0 podjęła  podjęła  UCHWAŁĘ Nr 276/XLVI/2023 z  dnia  27  stycznia  2023 r.,

w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla powiatu pułtuskiego w 2023 roku,  która stanowi

załącznik do protokołu.

(Protokół z głosowania stanowi załącznik do protokołu)

Ad. pkt 7

Skarbnik  gminy  –  p.  Anna  Abramczyk  poinformowała,  że  uchwała  w  sprawie  zmian  uchwały

budżetowej gminy Zatory na rok 2023  zakłada  zmiany w zakresie dochodów i wydatków.

Zwiększa się plan dochodów własnych o łączną kwotę 200.000,00 zł w tym: 

- wpływy z podatków lokalnych – 160.000,00 zł w związku ze zmianą stawek podatkowych na 2023

rok

- wpływy z opłat za korzystanie z wyżywienia w stołówkach szkolnych 40.000,00 zł.

Uchwała zakłada również przesunięcia w ramach wydatków bieżących.. Zmiany te odbywają się w

granicach dotychczasowego planu wydatków budżetu i nie powodują zmiany jego wyniku. W ramach

powyższych przesunięć zabezpiecza się m.in. środki na:

- wynagrodzenie z tytułu umów zleceń w placówkach oświatowych – 35.000,00 zł

- badania lekarskie dla strażaków – 4.000,00 zł,

- wypłatę świadczeń dla osób wykonujących prace społecznie użyteczne – 2.000,00 zł



- zwroty nienależnie pobranych świadczeń rodzinnych wraz z odsetkami – 7.000,00 zł

- udzielenie pomocy finansowej w formie dotacji celowej dla Powiatu Pułtuskiego w wysokości 

18.270,00 zł z przeznaczeniem na dofinansowanie przewozów autobusowych o charakterze 

użyteczności publicznej w zakresie publicznego transportu zbiorowego.

Ponadto w ramach wydatków bieżących przesuwa się środki w wysokości 4.000,00 zł przeznaczone 

na koszty postępowania komorniczego w zakresie gospodarki odpadami komunalnymi z działu 750 

rozdziału 75023 §4610 do działu 900 rozdziału 90026 § 4610.

Zabezpiecza  się  również  w  budżecie  środki  w  wysokości  200.000,00  zł  na  udzielenie  pomocy

finansowej w formie dotacji celowej dla Powiatu Pułtuskiego  z przeznaczeniem na dofinansowanie

zadania pn. „Budowa mostu wraz z przebudową drogi powiatowej nr 3421W Sokołowo – Obryte –

Pniewo – Zatory w miejscowości Mystkówiec Kalinówka”.

Po uwzględnieniu powyższych zmian planowany wynik budżetu nie ulega zmianie i jest nim deficyt,

który wynosi 1.238.000,00 zł. Planuje się go pokryć:

1) przychodami pochodzącymi z wolnych środków jako nadwyżki środków pieniężnych na rachunku 
bieżącym budżetu gminy, wynikających z rozliczeń wyemitowanych papierów wartościowych, 
kredytów i pożyczek z lat ubiegłych w kwocie 538.000,00 zł,

3) przychodami pochodzącymi z niewykorzystanych środków pieniężnych na rachunku bieżącym 
budżetu, o których mowa w art. 217 ust. 2 pkt 8 ustawy o finansach publicznych w kwocie 
700.000,00 zł.

W  związku  z  brakiem  pytań  Przewodnicząca  Rady  Gminy  odczytała  projekt  uchwały

Nr 277/XLVI/2023, następnie poddała go pod głosowanie.

Rada  Gminy  w obecności  14  radnych,  następującą  ilością  głosów:  za  –  14,  przeciw  -  0,  głosy

wstrzymujące  –  0 podjęła  podjęła  UCHWAŁĘ Nr 277/XLVI/2023 z  dnia  27  stycznia  2023 r.,

w sprawie zmian uchwały budżetowej gminy Zatory na rok 2023,  która stanowi załącznik do

protokołu.

(Protokół z głosowania stanowi załącznik do protokołu)

Ad pkt  8

Pani  Anna  Abramczyk  poinformowała,  że  wszystkie  omówione  w  uchwale  budżetowej  zmiany

uwzględnione są w Wieloletniej Prognozie Finansowej. Ponadto w budżecie gminy  Zatory na  rok

2023 Zarządzeniem Wójta Gminy Zatory nr 3/2023 z dnia 2 stycznia 2023 r. zostały wprowadzone



zmiany. W Wieloletniej Prognozie Finansowej uaktualnia się prognozowane dochody i wydatki na

2023 r uwzględniając zmiany wprowadzone ww. aktem, tj.: zwiększono plan dochodów i wydatków o

kwotę 500.000,00 zł na obsługę zadania wynikającego z ustawy o zakupie preferencyjnym paliwa

stałego dla gospodarstw domowych.

Ponadto w Wieloletniej Prognozie Finansowej uaktualnia się prognozowane dochody i wydatki 
uwzględniając zmiany wprowadzone uchwałą w sprawie zmian w budżecie na 2023 r.

Zwiększono plan dochodów bieżących o kwotę 200.000,00 zł w tym:

- wpływy z podatków lokalnych – 160.000,00 zł w związku ze zmianą stawek podatkowych na 2023

rok  

- wpływy z opłat za korzystanie z wyżywienia w stołówkach szkolnych 40.000,00 zł.

Zwiększono  również  plan  wydatków  majątkowych  o  kwotę  200.000,00  zł  z  przeznaczeniem na

udzielenie pomocy finansowej w formie dotacji celowej dla Powiatu Pułtuskiego  z przeznaczeniem

na dofinansowanie zadania pn.  „Budowa mostu wraz z  przebudową drogi  powiatowej  nr 3421W

Sokołowo – Obryte – Pniewo – Zatory w miejscowości Mystkówiec Kalinówka”.

Po uwzględnieniu powyższych zmian planowany wynik budżetu nie ulega zmianie i jest nim deficyt, 

który wynosi 1.238.000,00 zł. Planuje się go pokryć:

1) przychodami pochodzącymi z wolnych środków jako nadwyżki środków pieniężnych na rachunku 
bieżącym budżetu gminy, wynikających z rozliczeń wyemitowanych papierów wartościowych, 
kredytów i pożyczek z lat ubiegłych w kwocie 538.000,00 zł,

3) przychodami pochodzącymi z niewykorzystanych środków pieniężnych na rachunku bieżącym 
budżetu, o których mowa w art. 217 ust. 2 pkt 8 ustawy o finansach publicznych w kwocie 
700.000,00 zł.

Po  zmianach  wskaźniki  wymagane  w  związku  z  wprowadzeniem  procedur  ostrożnościowych

dotyczących zadłużenia JST zostały w przedstawionej prognozie spełnione. 

W  związku  z  brakiem  pytań  Przewodnicząca  Rady  Gminy  odczytała  projekt  uchwały

Nr 278/XLVI/2023, następnie poddała go pod głosowanie.

Rada  Gminy  w obecności  14  radnych,  następującą  ilością  głosów:  za  –  14,  przeciw  -  0,  głosy

wstrzymujące – 0 podjęła podjęła  UCHWAŁĘ Nr 278/XLVI/2023 z dnia 27 stycznia 2023 r.,  w

sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Zatory, która stanowi załącznik do

protokołu.

(Protokół z głosowania stanowi załącznik do protokołu)



Ad. pkt 9

Przewodnicząca Rady Gminy poinformowała, że projekt uchwały został omówiony na posiedzeniu

komisji Rady Gminy.

W  związku  z  brakiem  pytań  Przewodnicząca  Rady  Gminy  odczytała  projekt  uchwały

Nr 279/XLVI/2023, następnie poddała go pod głosowanie.

Rada  Gminy  w obecności  14  radnych,  następującą  ilością  głosów:  za  –  14,  przeciw  -  0,  głosy

wstrzymujące – 0 podjęła podjęła  UCHWAŁĘ Nr 279/XLVI/2023 z dnia 27 stycznia 2023 r.,  w

sprawie wyrażenia zgody na nabycie niezabudowanej nieruchomości gruntowej oznaczonej nr

ew. 183/15 położonej w obrębie Śliski,  która stanowi załącznik do protokołu.

(Protokół z głosowania stanowi załącznik do protokołu)

Ad. pkt 10

Przewodnicząca  Rady  Gminy  poinformowała,  że  projekt  uchwały  został  omówiony  na  posiedzeniu

komisji Rady Gminy.

W  związku  z  brakiem  pytań  Przewodnicząca  Rady  Gminy  odczytała  projekt  uchwały

Nr 280/XLVI/2023, następnie poddała go pod głosowanie.

Rada  Gminy  w obecności  14  radnych,  następującą  ilością  głosów:  za  –  14,  przeciw  -  0,  głosy

wstrzymujące  –  0 podjęła  podjęła  UCHWAŁĘ Nr 280/XLVI/2023  z  dnia  27  stycznia  2023  r.

zmieniającej  Uchwałę  Nr  21/III/2018  Rady  Gminy  Zatory  z  dnia  28  grudnia  2018  roku w

sprawie  podwyższenia  kryterium  dochodowego  uprawniającego  do  przyznania  pomocy  w

zakresie dożywiania w ramach wieloletniego rządowego programu „Posiłek w szkole i w domu”

na lata 2019-2023. ,  która stanowi załącznik do protokołu.

(Protokół z głosowania stanowi załącznik do protokołu)

Ad. pkt 11

Przewodnicząca Rady Gminy poinformowała, że projekt uchwały został omówiony na posiedzeniu

komisji Rady Gminy.

W  związku  z  brakiem  pytań  Przewodnicząca  Rady  Gminy  odczytała  projekt  uchwały

Nr 280/XLVI/2023, następnie poddała go pod głosowanie.

Rada  Gminy  w obecności  14  radnych,  następującą  ilością  głosów:  za  –  14,  przeciw  -  0,  głosy

wstrzymujące  – 0 podjęła  podjęła  UCHWAŁĘ Nr 281/XLVI/2023 z  dnia 27  stycznia  2023 r.

zmieniającej  Uchwałę  Nr  22/III/2018  Rady  Gminy  Zatory  z  dnia  28  grudnia  2018  roku w



sprawie  określenia  zasad  zwrotu  wydatków w zakresie  dożywiania  w  ramach  wieloletniego

rządowego programu „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019-2023. ,  która stanowi załącznik

do protokołu.

Ad. pkt 12

Przewodnicząca Rady Gminy poinformowała, że projekt uchwały został omówiony na posiedzeniu

komisji Rady Gminy.

W  związku  z  brakiem  pytań  Przewodnicząca  Rady  Gminy  odczytała  projekt  uchwały

Nr 282/XLVI/2023, następnie poddała go pod głosowanie.

Rada  Gminy  w obecności  14  radnych,   następującą  ilością  głosów:  za  –  14,  przeciw-  0,  głosy

wstrzymujące  –  0 podjęła  podjęła  UCHWAŁĘ Nr 282/XLVI/2023  z  dnia  27  stycznia  2023  r.

zmieniającej  Uchwałę  Nr  23/III/2018  Rady  Gminy  Zatory  z  dnia  28  grudnia  2018  roku w

sprawie ustanowienia wieloletniego programu osłonowego „Pomoc Gminy Zatory w zakresie

dożywiania dzieci i młodzieży” na lata 2019-2023, która stanowi załącznik do protokołu.

(Protokół z głosowania stanowi załącznik do protokołu)

Ad. pkt 13

Przewodnicząca Rady Gminy poinformowała, że projekt uchwały został omówiony na posiedzeniu

komisji Rady Gminy.

W  związku  z  brakiem  pytań  Przewodnicząca  Rady  Gminy  odczytała  projekt  uchwały

Nr 283/XLVI/2023, następnie poddała go pod głosowanie.

Rada Gminy w obecności  14 radnych,   następującą  ilością  głosów:  za  –  14,  przeciw -  0,  głosy

wstrzymujące  –  0 podjęła  podjęła  UCHWAŁĘ Nr 283/XLVI/2023  z  dnia  27  stycznia  2023  r.

zmieniającej Uchwałę Nr 272/XLV/2022  Rady Gminy Zatory z dnia 28 grudnia 2022 roku w

sprawie określenia stawki za jeden kilometr przebiegu pojazdu, uwzględnianej przy obliczaniu

zwrotu rodzicom kosztów przewozu dzieci,  młodzieży, uczniów oraz rodziców, która stanowi

załącznik do protokołu.

(Protokół z głosowania stanowi załącznik do protokołu)

Ad. pkt 14

Informacja  z  wyników konsultacji  społecznych  w sprawie  zmian  rodzajów miejscowości  została



omówiona na posiedzeniu komisji. 

Ad. pkt 15

Przewodnicząca Rady Gminy poinformowała, że projekt uchwały został omówiony na posiedzeniu

komisji Rady Gminy.

W  związku  z  brakiem  pytań  Przewodnicząca  Rady  Gminy  odczytała  projekt  uchwały

Nr 284/XLVI/2023, następnie poddała go pod głosowanie.

Rada  Gminy  w obecności  14  radnych,  następującą  ilością  głosów:  za  –  14,  przeciw  -  0,  głosy

wstrzymujące – 0 podjęła podjęła  UCHWAŁĘ Nr 284/XLVI/2023 z dnia 27 stycznia 2023 r.  w

sprawie  wystąpienia  z  wnioskiem  do  Ministra  Spraw  Wewnętrznych  i  Administracji  za

pośrednictwem Wojewody Mazowieckiego o zmianę rodzajów urzędowych nazw miejscowości

na terenie gminy Zatory,  która stanowi załącznik do protokołu.

(Protokół z głosowania stanowi załącznik do protokołu)

Ad. pkt 16

Przewodnicząca Rady Gminy poinformowała, że projekt uchwały został omówiony na posiedzeniu

komisji Rady Gminy.

W  związku  z  brakiem  pytań  Przewodnicząca  Rady  Gminy  odczytała  projekt  uchwały

Nr 285/XLVI/2023, następnie poddała go pod głosowanie.

Rada Gminy w obecności 14 radnych,  następującą ilością  głosów: za – 13,  przeciw - 0 ,  głosy

wstrzymujące –  1  podjęła podjęła  UCHWAŁĘ Nr 285/XLVI/2023  z dnia 27 stycznia 2023 r.  w

sprawie  zmiany Uchwały Nr 261/XLIII/2022 Rady Gminy Zatory z dnia 29 listopada 2022 roku

w  sprawie  ustalenia  wysokości  stawki  procentowej  opłaty  adiacenckiej  w  tytułu  wzrostu

wartości nieruchomości powstałej w wyniku jej podziału,  która stanowi załącznik do protokołu.

(Protokół z głosowania stanowi załącznik do protokołu)

Ad. pkt 17

Wójt poinformował:

1. Trwa przyjmowanie wniosków na zakup węgla.

2.  Zostanie  złożony wniosek do Urzędu Wojewódzkiego na remont  drogi  w Mierzęcinie.  Jest  to

droga, dla której już przez dwa lata nie udało się pozyskać dofinansowania. Pojawił się taki program

na remont dróg u Wojewody. Dofinansowanie jest możliwe do 60 % wartości kosztorysowej.



3. Na komisjach była mowa o drodze powiatowej, o planach odcinka w Pniewie. W międzyczasie

wpłynęła  nowa  organizacja  ruchu,  którą  będziemy  opiniować.  Mówione  było  o  wyniesionych

przejściach  dla  pieszych,  ale  tego  nie  będzie,  gdyż  zaplanowane  są  tam teraz  progi  wyspowe i

przejście dla pieszych na wysokości kościoła. W okolicach Pniewa planowany jest także remont drogi

wojewódzkiej.

4.Przymierzamy się  do  ogłoszenia  przetargu odnośnie  inwestycji,  które  zgłosiliśmy do programu

Polski Ład. To były inwestycje drogowe i rozbudowa urzędu. Będzie to przedmiotem dyskusji na

najbliższych komisjach Rady Gminy.  

 

 

Ad. pkt 18

W punkcie wnioski  i  interpelacje  radnych głos  zabrał  radny – p.  Henryk Kisiel:  cyt. „Szanowni

Radni, w dniu 29 listopada 2022 roku podczas sesji rady gminy złożyłem wniosek formalny poparty

przez cztery sołectwa, 105 podpisów w tym 3 radnych w sprawie budowy ścieżki pieszo-rowerowej.

Jesteśmy  zdziwieni,  że  nasz  wniosek  został  nazwany  propagandowym i  populistycznym mimo,  że

precyzyjnie  określiliśmy nasze  oczekiwania.  Nie  jest  to  wniosek,  który  pozbawiony jest  realności

wykonania.  Przykładem  może  być  gmina  Winnica,  gdzie  realizowana  jest  ścieżka  rowerowa  o

długości  9  km,  a  środki  finansowe  pochodzą  głównie  z  Rządowego  Programu  Inwestycji

Strategicznych. Gmina Zatory może również taki wniosek złożyć. Ponadto proszę potraktować ten

wniosek  jako  wniosek  do  Rady  Gminy  bo  to  Rada  Gminy  jest  władna  ustalić  program  i  listę

inwestycji. Wójt jest tylko wykonawcą tych decyzji Rady Gminy. Oczekujemy rzetelnej dyskusji na

posiedzeniu rady gminy, a nie oświadczenia wójta, że jest niemożliwe wykonanie tej inwestycji. Jeśli

w 2023 roku nie ma środków w budżecie gminy, to nie oznacza że nie można rozpocząć prac nad tą

inwestycją,  a  środki  finansowe  będą  w  następnych  latach  potrzebne.  Wnioskujemy  zatem  o

przeprowadzenie  rzetelnej  dyskusji  na  posiedzeniu  Rady Gminy.  Gmina nie  posiada ani  jednego

kawałka  chodnika  własnego,  jeśli  jest  to  tylko  przy  drogach  powiatowych  czy  wojewódzkich.

Szanowni Państwo wczoraj wracając z zarządu gminnego OSP zrobiłem zdjęcia na których widać ile

tam ludzi na odcinku Cieńszy i Leman chodzi. Są to trzy grupy, po 3 po 4 osoby. Nie robię żadnej

propagandy i  dla siebie  tego nie  robię.  Ja chcę to  dla mieszkańców wiosek,  którzy tam chodzą.

Dziękuję bardzo”. 

Ad. pkt 19

W sprawach różnych głos jako pierwszy zabrał wójt, który w odpowiedzi na stwierdzenia radnego p.

Henryka Kiśla odczytał pismo, które radny jak i mieszkańcy poszczególnych sołectw otrzymali. Wójt

oznajmił także, że: cyt. „nigdy wcześniej ani sołtysi ani mieszkańcy nie zgłaszali podobnych potrzeb,



wręcz odwrotnie – zgłaszają potrzeby remontu dróg itp. Jeżeli ktoś przychodzi z propozycją dobrego

celu czy to ścieżki czy innych rzeczy no to wiadomo, że mieszkańcy tego chcą i podpisują. Nie znając

możliwości, kryteriów, przepisów jest sama wola podpisu. Dzisiaj radny wskazuje program inwestycji

strategicznych, że tam można pozyskiwać środki. To jest nic innego jak Polski Ład, gdzie Państwo

zdecydowaliście się robić co innego, czyli drogi i rozbudowę urzędu. Dlatego napisałem, że pismo ma

taki charakter. Resztę możecie Państwo przeczytać w prasie, gdzie to pismo trafiło i żaden z sołtysów

tego nie zrobił, więc nie będę się  wypowiadał. Ja realizuję wnioski określone przez Państwa”

Głos  zabrała  radna  –  p.  Anna  Chudoń:  cyt.  „Ja  chciałam powiedzieć  do  pana  Kiśla,  niedawno

zatwierdzaliśmy projekt budżetu na 2023 i pan z wielkim entuzjazmem i zadowoleniem wypowiadał

się, że budżet jest dobry i planowane inwestycje panu odpowiadały. My mamy budżet na ten rok 16

mln  inwestycji  do  wykonania  i  uważam,  że  takie  sprawy  należy  zgłaszać  po  zakończeniu  tych

głównych inwestycji. Nasz budżet zamyka się deficytem, nie mamy żadnej nadwyżki, że stać jest nas

na to. Nie wiem dlaczego pan tak szybko zmienił zdanie.”

Głos  zabrał  radny  -  p.  Henryk  Kisiel:  cyt. „Zaskakuje  mnie  pani  radna  Chudoń  swoimi

wypowiedziami.  Odpowiedź  od  pana  Wójta,  pani  Przewodnicząca  podała  mi  zaraz  po  sesji  28

grudnia, nie mogłem się odnieść publicznie w tej sprawie bo nie było kiedy. Ja całej nocy nie spałem

gdy zostałem potraktowany jako osoba populistyczna. Ja występuje w intencji ludzi, a nie we własnej.

Wniosek podpisała pani przewodnicząca, również radny pan Piątkowski. Nie trzeba tam 5 metrów,

wystarczy jeden metr szerokości. Należy podejść do tego z przychylnością”.

Głos zabrała  radna –  p.  Jolanta  Kucińska:  cyt. ,,skoro pismo było  zatytułowane do Rady Gminy

Zatory,  a  odpowiedzi  udzielił  wójt  to  chyba  i  Rada  powinna.  Pod  wnioskiem  podpisała  się

przewodnicząca i radny Piątkowski więc to są osoby, które znają budżet i powinny mieć świadomość

czy jesteśmy w stanie czy nie. Po drugie nie było wskazane w piśmie czy ma być realizowane w tym

roku  czy  kiedyś.  Zgadzam się  z  odpowiedzią  pana Wójta  tylko  oprócz  tych  słów:  populistyczne,

propagandowe. Te dwa słowa w odpowiedzi pana Wójta mnie rażą. A pomysł jest przyszłościowy i

może kiedyś znajda się na to środki”.

Głos  zabrał  adwokat  –  p.  Kamil  Prus: cyt.  „wniosek  dotyczył  przyjęcia  nowej  inwestycji,  a  za

propozycje zmian w budżecie no to właściwym organem jest wójt, dlatego wniosek ten powinien być

rozpoznany przez wójta i tak też został rozpoznany”.

Głos zabrała przewodnicząca – p. Zofia Drabczyk: cyt. „Chcę Państwa poinformować, że jak ten

wniosek od pana radnego wpłynął to konsultowałam się z panem mecenasem i też otrzymałam taką

odpowiedź jaką państwo usłyszeli, dlatego to pismo zostało przekazane według właściwości do pana

wójta.  Ja  podpisałam  się  pod  wnioskiem,  podobnie  jak  radny  pan  Piątkowski  i  ja  nie  jestem

przeciwko budowie tej inwestycji i uważam, że powinna być taka inwestycja robiona, ale na ta chwilę

gminy na to nie stać, a taki sformułowanie jakie przed chwilą powiedział pan radny, że nikt nie mówi,



że to ma być 5 metrów, bo może być metr , to nie może być w ten sposób, ponieważ przepisy jasno

mówią jaka ma być szerokość ścieżki pieszo-rowerowej i nikt nie da zezwolenia na budowę jednego

metra. Bo to nie jest samowola tylko wszystko oparte jest przepisami i wydaniem decyzji na budowę”.

Głos zabrała radna – p. Anna Chudoń: cyt.”Ja mam propozycję, aby w tym momencie tej sprawy nie

rozpatrywać, bo nie mamy na to środków, będą pieniądze na to to wtedy możemy planować”.

Głos zabrała radna – p. Marzena Śladowska cyt.”Ja chciałam stwierdzić, że sam pomysł budowy

ścieżki jest  dobry i  nie należy wrzucać go do kosza, bo gdy pojawi się możliwość sfinansowania

budowy to pierwszy etap czyli konsultacje społeczne jest już za sobą. Nie rozumiem tego, że z jednej

strony Przewodnicząca popiera wniosek a z drugiej nie”.

Głos zabrał radny – p. Mariusz Kamiński: cyt.”mam pytanie, do kogo był skierowany ten wniosek”

Radny p. Henryk Kisiel odpowiedział, że do Rady Gminy i Wójta.

Głos zabrał radny – p. Mariusz Kamiński: cyt. ”Jestem za wnioskiem, który podpisałem, ale  gdy

otrzymałem  odpowiedź  to  rzeczywiście  należało  ten  wniosek  przeanalizować  i  nie  pospisywać.

Pewnie większość sołtysów jak i ja dostałem wniosek trzy minuty przed sesją do podpisania i mając

na to minutę uznałem, że to dobry pomysł więc podpisałem, ale jeśli została podana wyczerpująca,

rzetelna  odpowiedź to jest to dla mnie zrozumiałe i temat został zawieszony”.

Głos zabrał radny - p. Henryk Kisiel: cyt.  „Ja nie powiedziałem, aby było to wykonane w 2023 roku,

bo wiem, że jest  tyle  inwestycji  zaczętych i  trzeba je skończyć.  Chcę żeby były rozpoczęte  prace

projektowe. Jeśli mamy 200 tys. dla starostwa to i 15 powinno być na to”.

Głos zabrał Wójt: cyt. „Fundusz Inwestycji Strategicznych Rządowych to nic innego jak Polski Ład.

Póki  co  nikt  nie  słyszał  o  ogłoszeniu  nowego  naboru.  My  podjęliśmy  decyzję  i  do  niej  się

przygotowujemy od kilku miesięcy.  Jesteśmy tutaj  po to z  panią skarbnik,  aby pilnować budżetu.

Staramy się jak najlepiej  i  póki co to w miarę wychodzi.  Jesteśmy w przededniu odbioru dużych

inwestycji, inne jeszcze potrwają. Na ostatnich komisjach nikt nie wspomniał o tym temacie a między

czasie sprawę proceduje gazeta. Jak wielu innym sprawom ja nie byłem zasadniczo przeciwny, tylko

podchodzę  do  niektórych  realnie,  badam możliwości,  kryteria  naborów,  badam także  możliwości

uzyskania pozwolenia na budowę”.

Wójt oznajmił także, że: cyt.  „Jeżeli chodzi o sprawy, które Radny raczył połączyć, czyli sprawa

dofinansowania  dla  powiatu  i  sprawa  braku  pieniędzy  na  dowóz  dzieci  na  zawody,  to  powiem

Państwu tak: w każdym powiecie praktycznie każda gmina uczestniczy w budowie dróg powiatowych,

w powiecie wyszkowskim to jest na dużo większą skalę jeśli chodzi o udział procentowy niż jest to u

nas. Chcemy aby drogi były przejezdne, aby były dobre. Gdy nie będziemy chcieli w tym uczestniczyć,

to w pierwszej kolejności będą wykonywane tam gdzie Rady Gmin wyrażą na to zgodę i swoją wolę.

Była o tym mowa wcześniej,  pod koniec roku gdy mówiliśmy, że zajmiemy się w styczniu sprawą

dofinansowania,  bo  są  takie  pisma  od  starosty.  Myślę,  że  warto  uczestniczyć  w  dofinansowaniu



inwestycji. Jeśli chodzi o sprawę wyjazdów na zawody to w każdym przetargu, który jest ogłaszany na

dowóz uczniów do szkół mamy uwzględniony limit  kilometrów i  każda ze szkół miała w ostatnim

przetargu 2 tysiące kilometrów przyznane tylko na wyjazdy sportowe. Szkoły do końca zeszłego roku

wykorzystały  to.  Chodzi  o  kwestię  wyjazdów  w  tym  półroczu  do  końca  roku  szkolnego.  Szkoły

wiedziały jaki mają limit, nie zgłaszano nam, że mamy takie czy takie plany, nikt z nami nie ustalał

terminów zawodów w których chce się wziąć udział, a teraz  otrzymaliśmy terminarz zawodów jakie

będą się odbywać. Przy okazji następnego przetargu na dowóz uczniów rozważamy zwiększenie tych

limitów,  ale  to  będzie  dopiero  w  okresie  początku  wakacji.  Mogą  być  stypendia  za  osiągnięcia

sportowe jak również za wyniki w nauce, to radni podejmują uchwały i określają zasady czy coś

takiego ma być. Nigdy wcześniej coś takiego nie padło. Oczekuję od nauczycieli przed przetargiem

informacji, gdzie w roku przyszłym planowane są wyjazdy. Jeśli państwo chcecie stypendia proszę

określić kryteria”. 

Głos zabrała radna - p. Marzena Śladowska: cyt. „My mamy naprawdę dobre relacje ze starostwem

powiatowym,  od  wielu  lat  dużo  rzeczy  przybyło.  Dokładamy  pieniądze  ale  jest  coś  zrobione  i

korzystają z tego mieszkańcy”.  

Głos zabrała  radna -  p.  Jolanta  Kucińska:  cyt. „W listopadzie  rozmawialiśmy,  że  z  Ministerstwa

Sportu  można  było  pozyskać  dofinansowanie  na  projekt  Umiem pływać,  czy  taki  wniosek  został

złożony, 16 lutego będzie rozstrzygnięcie konkursu”.

Wójt  odpowiedział,  że  wniosek  został  złożony  przez  gminę,  czekamy  na  decyzję  czy  będzie

dofinansowany.

Głos zabrał  radny -  p.  Henryk Kisiel: cyt.  „Ja nie  mam najmniejszej  wątpliwości,  że  nie  należy

dołożyć  do  tej  inwestycji.  Na  naszej  gminie  jest  dużo  dróg  powiatowych.  Na  komisjach  byłem

przychylny dofinansowaniu, ale jeżeli się dostaje taką informację, że nie ma finansowania dojazdów

dzieci na zawody to zdziwiło mnie to”. 

Głos zabrała radna – p.  Anna Chudoń: cyt. „Takie informacje nie powinny być przekazywane do

prasy, bo gmina z tego żadnych korzyści nie ma”

Głos  zabrała  radny  –  p.  Mariusz  Kamiński: cyt. „Radny  przedstawił,  że  gmina  nie  finansuje

wyjazdów dzieci  na zawody sportowe, ale przez lata ubiegłe dzieci  jeździły  na zawody i  było to

finansowane. Tak jak pan Wójt powiedział wykorzystany jest limit kilometrów. Można wiedzieć ilu

tych nauczycieli z pismem u radnego było”.

Radny – p. Henryk Kisiel odpowiedział, że dwóch nauczycieli. 

Głos zabrał sołtys wsi Mystkówiec Szczucin – p. Marcin Król: cyt. „W Mystkówcu Szczucinie został

zasypany przepust  przez  firmę,  która wykonuje  prace  przy Stacji  Uzdatniania  Wody,  no i  w tym

momencie ta droga wygląda jak żwirówka”.

Wójt odpowiedział, że zostało to zgłoszone firmie.



Głos  zabrał  radny  powiatowy  –  p.  Włodzimierz  Kaczmarczyk:  cyt. „Dziękuję  za  decyzję  o

przekazaniu środków do powiatu. Ogólny koszt budowy drogi w postaci wybudowania mostu i km

drogi wyniósł 2 miliony 845 tysięcy. Dokładka w postaci 200 tysięcy nie spowodowała znacznych

zmian ani w tych funduszach ani w kosztorysie ogólnym, ale jest zawsze mile widziana. Zawsze gdy

powstawały jakieś inwestycje powiatowe na terenie naszej gminy to zawsze w tych kosztach gmina

uczestniczyła. Został złożony wniosek do Marszałka o odcinek tej samej drogi, tego samego ciągu od

drogi  wojewódzkiej  w  stronę  lasu,  w  stronę  Drwał  i  myślę,  że  to  też  zostanie  w  tym  roku

zrealizowane”  W dalszej wypowiedzi p. Włodzimierz Kaczmarczyk poinformował o planowanych

inwestycjach powiatowych na terenie gminy Zatory.  

Głos zabrała sołtys wsi Drwały – p. Hanna Prusinowska: cyt.  „Czy w związku z podjętą uchwałą

Kępa Zatorska będzie miała swojego sołtysa”

Wójt udzielił odpowiedzi: „Jest to czysto techniczna sprawa. Wynika to z rozporządzenia.  Nie chodzi

o zmianę w zakresie sołectw tylko znikają nazwy przysiółek i robi się wieś. Sołectwo Drwały będzie

się  składało  z  dwóch  miejscowości,  ale  z  dwóch  wsi,  nie  z  przysiółka  i  wsi.  Aby  nie  zmieniać

mieszkańcom adresów to poszliśmy w tym kierunku. Proszę nie mylić tego z tym, że powstało tam

nowe sołectwo”.

Głos zabrała radna – p. Jolanta Kucińska: cyt.  „Na komisjach rozmawialiśmy o programie rządowym

Maluch plus – program na budowę żłobków. Przyjrzałam się temu bardziej skrupulatnie i oceniam, że

jesteśmy  w  stanie  złożyć  taki  wniosek,  bo  na  etapie  jego  składania  gmina  nie  będzie  musiała

dysponować ani tytułem prawnym do nieruchomości,  harmonogramem prac ani żadną kalkulacją

kosztów  czy  kosztorysem.  Składamy  zwykły,  bardzo  prosty  wniosek.  Z  tego  co  przeczytałam

moglibyśmy  otworzyć  żłobek  na  20  miejsc,  gdzie  by  nam  się  należało  milion  83  tysiące,  gdzie

całkowicie program finansowany jest przez państwo”. W dalszej części wypowiedzi radna odczytała

założenia programu. Dodała także, że widzi potrzebę realizacji tego projektu i poprosiła o rozważenie

tego tematu. 

Głos zabrał radny – p. Mariusz Kamiński: cyt.  „Czy ktoś przeprowadził konsultację odnośnie osób,

które zapiszą dzieci do tego żłobka. Bo to że dzieci będą to nie znaczy, że rodzice będą do żłobka

dzieci zapisywać”. 

Radna – p. Jolanta Kucińska odpowiedziała, że myśli, że rodzice by zapisywali dzieci.

Głos zabrał Wójt: cyt.„ja podchodzę do tego trochę realniej niż tylko usłyszenie dzień przed komisją,

że pani minister ogłosiła 100 % dofinansowania na budowę żłobków. Według wzoru algorytmu kwota

została określona na milion 83 tysiące. Proszę pamiętać, że w tej kwocie mieści się wszystko: koszt

budowy,  adaptacji  i  utrzymania  przez  trzy  lata.  Wyliczono  nam,  że  dwadzieścia  osób  przypada

gminie. Program obowiązuje od wielu lat, w tym roku został trochę zmieniony i nagłośniony i będzie

obowiązywał do 29 roku. Jeżeli mowa jest o budowie to te środki nie wystarczą. Zagłębiłem się w



program jak również w wymagania co ma spełniać taki budynek pod żłobek pod względem prawa

budowlanego itp. i najlepiej byłoby postawić coś niedużego, ale nowego. Do tego trzeba uwzględnić

kadrę,  przy  dwudziestu  dzieciach  musi  być  minimum trzech  nauczycieli”  Wójt  przedstawił  dane

odnośnie  urodzeń  dzieci  od  2021  roku  i  stwierdził,  że  „trzeba  się  nad  tym  tematem  dobrze

zastanowić. Dotychczas nikt o żłobek nie pytał, nie było ani jednego rodzica u mnie który by o to

pytał.  Będą komisje przed terminem złożenia wniosku i proszę się nad tym konkretnie zastanowić.

Narazie nie mamy rozeznania, lokalizacji, i pomysłu.”

Radna – p. Marzena Śladowska oznajmiła, że miała zapytania o żłobek. Jest to warte rozważenia.

Przewodnicząca  –  p.  Zofia  Drabczyk  oznajmiła,  że  tematem  tym  zajmiemy  się  na  posiedzeniu

najbliższych komisji.

Głos zabrała sołtys wsi Drwały – p. Hanna Prusinowska: cyt. „Czy można byłoby zrobić przejście dla

pieszych naprzeciwko kościoła w Zatorach –ciężko jest tam przejść.  Na drodze Gładczyn-Drwały-

Zatory jest dużo rowerzystów, w związku z czym przydałaby się tam ścieżka rowerowa”.

Radna – p. Jolanta Kucińska poprosiła o „wejście” w  program „Odbiór folii rolniczych” .

Wójt odpowiedział, że program realizowany jest od zawsze od kiedy się pojawił. 

Przewodnicząca poinformowała o uczestnictwie Koła Gospodyń Wiejskich Pniewianki w ambasadzie

Wielkiej Brytanii, gdzie byli odpowiedzialni za poczęstunek dla uczestników konferencji.

Ad. pkt 20

Wobec zrealizowania porządku posiedzenia Rady Gminy o godz. 15.20 Przewodnicząca – p. Zofia

Drabczyk zamknęła obrady.

Na tym posiedzenie i protokołowanie zakończono.

Protokolant                                                                                Przewodniczący
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